
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 5. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1008
Ministeren bedes kommentere artiklen ”Ulovligt betonværk har leveret til flere af Odenses
store byggeprojekter”, Fyens Stiftstidende, den 3. marts 2021, herunder besvare følgende
spørgsmål:
– Hvordan kan det forekomme, at et betonværk kan opføres og producere beton uden

nødvendige godkendelse?
– Er myndighedernes muligheder for at nedlægge et forbud mod produktion af beton fra

det ulovlige værk gode nok? Hvis ikke, hvad kan så forbedres?
– Hvordan er det muligt at få kommunikeret ordentligt, så omverdenen opdager, at et

betonværk ikke har nødvendige tilladelser og er ulovligt?
– Hvordan kan det være, at offentlige bygherrer på Odense Letbane og Odense Univer-

sitetshospital ikke har sikret sig, at beton kommer fra et betonværk, der er godkendt
og kan levere beton i den rette kvalitet?

– Finder ministeren sanktionsmulighederne gode nok, når ejeren af det ulovlige beton-
værk har fået en bøde på 47.500 kroner og fortløbende tvangsbøder på 10.000 pr.
måned, indtil forholdene er i orden, når dommeren og retten finder, at ulovlighederne
er sket forsætligt eller groft uagtsomt? Hvordan kan sanktionsniveauet eventuelt skær-
pes, så sanktionerne bliver mærkbare?

– Vil ministeren bede relevante myndigheder overveje, om der er grundlag for at under-
søge kvaliteten af leveret beton fra det ulovlige betonværk, der ejes af Bach Gruppen,
der for tiden er involveret i en skandalesag om levering af genbrugsbeton uden nød-
vendig bæreevne til det 86 m høje Njals tårn på Amager ved København, med henblik
på at sikre, at leveret beton opfylder alle krav?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra René Christensen (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rene.Christensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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